
Berghem, 9 mei 2018

Betreft: artikel 41 vragen over mestfabriek Oijen

Geacht college van B&W,

Eind 2014 is mestverwerker BioEnergy-Maasland in Oijen failliet verklaard. Het bedrijf had een historie aan 
milieuovertredingen en stankoverlast. Zo waren er onder andere problemen met het bio-filter wat 
stankoverlast tegen moet gaan.

Vorige week bleek dat een Boekelse varkenshouder het bedrijf heeft overgenomen.1 Machiel Coppens heeft 
laten weten de installatie in Oijen fors uit te willen breiden: de capaciteit wordt verdrievoudigd. Volgens 
Gedeputeerde Staten is een mer-procedure niet nodig.

Na overleg met onze Staten-fractie stellen wij de volgende vragen:
 

1. Zoals bekend wil het Osse college dat voor de mestverwerking in de Osse haven een mer-procedure 
wordt doorlopen. Deelt het college de mening van de SP dat eenzelfde standpunt ingenomen moet 
worden voor een mestverwerker die in ons buitengebied zit en waarbij de nieuwe ondernemer de 
capaciteit fors wil verhogen? Zo ja, op welke manier gaat ons college GS daarover bevragen en 
aandringen op een volledige mer-procedure? Zo nee, wat is de argumentatie om dit na te laten?

Genoemde mestverwerker zit vlak naast een waterzuiveringsinstallatie en vlakbij het prachtige natuurgebied 
de Hemelrijkse Waard, geopend in 2017.2 In Helmond is vorig jaar zomer een waterzuiveringsinstallatie in de
problemen gekomen door een lozing vanuit een mestverwerker.3 De lozing zorgde voor een hoeveelheid 
dode vissen, het stilleggen van de waterzuivering, negatief advies voor gebruik van het oppervlaktewater 
voor beregening, recreatie en als drinkwater voor dieren.

2. Welke risico's brengt deze mestverwerker met zich mee met betrekking tot de waterzuivering enkele 
honderden meters verderop?

3. Wat zijn de mogelijke gevolgen voor het natuurgebied en recreatie in de omgeving, zoals de Oude 
Maas, als er wat verkeerd gaat bij de mestverwerker? Wat vindt het college van deze risico's?

Zoals te lezen valt in het krantenartikel, heeft Coppens in Boekel een dubieuze reputatie. Politieke partijen 
hebben tijdens een commissievergadering openlijk laten weten de ondernemer niet te vertrouwen.4 Eerdere 
mestverwerking door hem is stilgelegd, er zijn problemen met bestemmingsplannen en bouwvergunningen. 
Al met al neemt de man het blijkbaar niet zo nauw met de regels.

4. Gezien de risico's en mogelijke gevolgen, in combinatie met de reputatie van ondernemer Coppens, 
is de SP van mening dat dit bedrijf met enige argwaan mag worden bekeken. Deelt het college onze 
mening? Zo ja, hoe bepaalt dit de opstelling richting de activiteiten in Oijen? Zo nee, waarom niet?

1 https://www.bd.nl/oss/varkenshouder-blaast-nieuw-leven-in-mestfabriek-oijen-gaat-capaciteit-
verdrievoudigen~a2056f31/

2 https://www.natuurmonumenten.nl/natuurgebieden/maasuiterwaarden/nieuws/hemelrijkse-waard-
geopend

3 https://www.ed.nl/laarbeek/mestverwerker-helmond-laat-waterzuivering-crashen~a335456e/
4 https://www.bd.nl/boekel/boekelse-politici-wantrouwen-varkensboer-coppens~a9df27bf/



Op 1 mei publiceerde de overheid een actualisatie met betrekking tot emissiefactoren voor ammoniak en 
geur.5 De werking van sommige luchtwassers is fors naar beneden bijgesteld: in de praktijk halen ze niet het 
op papier gegeven rendement, ze laten meer stank en schadelijke stoffen door.6 Zoals we hebben kunnen 
lezen wil Coppens de capaciteit van de mestverwerking in Oijen fors opvoeren.

5. Worden in Oijen luchtwassers gebruikt waarvan het rendement op papier niet klopt met de praktijk? 
Zo ja, wat heeft dit dan voor gevolgen voor de omgeving en omwonenden? En hoe gaat het college 
hier vervolgens mee om?

We hopen op een zo spoedig mogelijke beantwoording.

Met vriendelijke groet,

Martijn Tonies,
namens de SP Oss

5 https://www.internetconsultatie.nl/wijziging_regeling_ammoniak_geurhinder_veehouderij
6 http://www.max5odeur.nl/emissiefactor-twee-luchtwassers-ruim-drie-keer-zo-hoog/?platform=hootsuite


